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Témou mesiaca bol Zečák                                                                                                                                                                                    

Predstavitelia 
mestskej časti 
i autori návrhu 
územného plánu 
zóny Zečák sa 
celé dva týždne 
stretávali s majiteľmi 
pozemkov v tejto 
lokalite. Na 
prezentáciách 
s jednotlivými 
skupinami majiteľov 
predstavovali 
návrh výstavby na 
Zečáku. Viac o tejto, 
doteraz určite 
najrozsiahlejšej 
priamej komunikácii 
medzi samosprávou 
a občanmi, sa 
dočítate na strane 2.

Vo februárovom čísle sa dočítate                          

Medzi malými Lamačanmi  
pribudli najviac Júlie a Martinovia  str.3
V nehodovosti Lamač  
na prvých miestach nefiguruje   str. 3
Ocenenie pre MsP  
patrí i Lamačanom  str. 4
V knižnici  
pokračujú čítaníčka  str.4
110. výročie  
narodenia Valentína Matrku  str.5
Turnaj v IceArene  
vyhrali Black Boys   str. 6
Dotácie pomohli  
zlepšiť služby v Lamači   str.7

Lamač môže dostať nové detské ihrisko. 
Zahlasujte!                                                                          

V lete vyrastie na Slovensku ďalších desať det-
ských ihrísk Žihadielok, ktoré chce postaviť 
spoločnosť Lidl Slovenská republika. O to, aby 
nové detské ihrisko stálo aj v Lamači, môžeme 
všetci spoločne zabojovať.
O desať ihrísk bude súperiť 67 miest, rozdele-
ných do piatich kategórií podľa počtu obyva-
teľov. Ihriská dostanú prvé dve mestá z každej 
kategórie. Hlasovanie verejnosti prebieha 
na stránke www.zihadielko.sk až do 28.2. 
Výsledky zverejnia v marci.
Každé ihrisko Žihadielko je určené pre deti 
od 2 do 12 rokov. Bude mať rozmer 16 x 20 m 
a  bude sa na ňom nachádzať osem herných 
prvkov. Zaujímavé je rozdelenie na dve zóny, 
ktoré odlíšia hracie prvky podľa veku detí  
(2 – 6 rokov a 6 – 12 rokov). Na ihrisku budú 
dva hrady, pieskovisko, kolotoč a  hojdačky. 
Prostredie dotvoria veselé farby hracích prv-
kov a motívy s podobizňami včielky Maje a jej 
kamarátov. Súčasťou ihriska sú aj lavičky a sto-
jan na bicykle.
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Najväčšia zvolávacia akcia, najrozsiahlejšia priama 
komunikácia v dejinách lamačskej samosprávy, 
na ktorej sa podieľali prakticky všetci pracovníci 
miestneho úradu mal jasnú ambíciu - pomôcť 
drobným vlastníkom pozemkov. Predstaviť im 
návrh riešenia územného plánu zóny a zároveň si 
vypočuť i ich názor a  podnety, ktoré by mohli byť 
súčasťou finálneho návrhu. Ako sa aj na stretnu-
tiach vyjadrili starosta Lamača Peter Šramko 
i vicestarosta Lukáš Baňacký, nosnou myšlienkou 
i hybnou silou celého procesu je spolupráca. „Len 
spojením úsilia samosprávy a vlastníkov sa môže 
podariť po desaťročiach stagnácie premeniť Zečák 
na atraktívnu obytnú zónu, ktorá bude príjemným 
miestom na život,“ zdôraznil Lukáš Baňacký. Je po-
trebné povedať i to, že aktivita mestskej časti bola 
nad rámec zákonných povinností samosprávy. 
To napokon kvitovali i pozvaní vlastníci. „Pokojne 
mohli schváliť územný plán aj bez toho, aby takéto 
stretnutia organizovali,“ upozornil jeden z nich 
v debate so svojimi známymi, ktorí sa zúčastnili 
na prezentácii v stredu 25. januára.

Najskloňovanejšie slovo je „dohoda“
Dôvodom, prečo doteraz bolo „riešenie Zečáku“ 
tak komplikované, nebola iba zložitosť prípra-
vy samotnej územnoplánovacej dokumentácie, 
narážajúcej na administratívne limity či kompli-
kovanú koordináciu s  magistrátom. Dôležitým 
aspektom, ktorý do celého procesu vždy vstu-
poval a vstupuje i teraz, je rozvetvená vlastnícka 
štruktúra celého územia. Každý vie, že čím viac je 
ľudí, tým ťažšie sa hľadá dohoda, ktorú každý vní-
ma ako dobré riešenie. No zároveň platí, že ak má 
prísť k riešeniu, ktoré každý vníma ako dobré, musí 
sa to udiať dohodou. A to platí aj pri Zečáku, kde 
sa vlastníci počítajú na stovky.

Nech si úrad kopec zoberie a rozdeľuje pozemky
Väčšina, či lepšie povedané drvivá väčšina z tých, 
ktorí prišli na stretnutia organizované mestskou 
časťou, to takto pochopila. „Myslím si, že sa všetci 
dohodnú,“ optimisticky po stretnutí povedal jeden 
z  účastníkov. Ostatní boli skôr mierni optimisti.“-

Tieto stretnutia sú krok vpred, no či budú znamenať 
reálny posun, záleží aj na niektorých jednotlivcoch,“ 
zhodli sa viacerí. „Niektorými jednotlivcami“ mys-
leli na ľudí, ktorí napríklad navrhovali, aby mest-
ská časť „prevzala kopec pod seba“ a prideľovala 
jednotlivým vlastníkom pozemky podľa ich pred-
stáv. Padli tiež názory, aby najskôr mesto postavilo 
hlavnú cestnú komunikáciu na Zečáku a až potom 
sa riešil územný plán zóny a  výstavba. A  jeden 
z majiteľov sa nechal počuť, že ak sa má vzdať istej 
časti svojho pozemku (aby sa postavila hlavná ces-
ta), je to ochotný urobiť iba za peniaze. 

Menej stratiť, viac získať
Pozitívne pre Zečák i vlastníkov pozemkov na 
ňom je, že to boli naozaj ojedinelé hlasy. Ten sku-
pinový prezentoval názor, že všetci musia i niečo 
obetovať, v rámci jednoduchých pozemkových 
úprav sa niečoho vzdať, na niečo pristúpiť, ak 
chcú v konečnom dôsledku z toho sami reálne 

niečo mať. Pekne to zhrnul Peter Salling. “Každý 
developer vždy stratí na výstavbe obslužných ko-
munikácií, občianskej vybavenosti či inžinierskych 
sietí, no vo finále je to vlastne investícia, ktorá sa 
zhodnotí tým, že bonita pozemku narastie. A to isté 
môžeme urobiť aj my, pretože ak budeme ochotní 
vzdať sa pár percent z našich pozemkov, môžeme 
premeniť súčasné vinice a záhrady na stavebné po-
zemky, ktorých cena je trojnásobne vyššia. Naopak, 
ak nebudeme ochotní niečo stratiť, stratíme oveľa 
viac,“ povedal.
Už počas stretnutí sa aktivizovali skupiny vlast-
níkov, ktorí hľadali dohodu medzi sebou v rámci 
svojich susediacich pozemkov, niektoré skupiny 
už začali formulovať aj spoločný návrh zmien,  
týkajúci sa časti územia, kde majú vlastnícky 
podiel. Samospráva vyzýva, aby vlastníci svoje 
požiadavky predložili miestnemu úradu do  
31. marca, aby tak mohli byť prerokované a zahr-
nuté do finálneho návrhu územného plánu zóny, 
ktorý bude predložený na verejné rokovanie 
a schválenie v zmysle stavebného zákona. 
Zástupca starostu Lukáš Baňacký po 
stretnutiach za samosprávu prisľúbil, že 
požiadavky vlastníkov, pokiaľ budú v súlade 
s územným plánom hlavného mesta budú 
v maximálnej možnej miere zapracované. 
Zároveň sformuloval konkrétne kroky, kto-
rými chce úrad, okrem samotného schvále-
nia územného plánu zóny, pomôcť drobným 
vlastníkom
– napomáhať vzniku občianskych združení 
vlastníkov v konkrétnych blokoch
– snažiť sa skontaktovať aj tých vlastníkov, 
ktorí nereagovali na pozvánku
– dať vlastníkom k dispozícii mapové podkla-
dy aj priestory na stretávanie

O téme budeme informovať aj v marcovom vyda-
ní Lamačana.

Budúcnosť Zečáku je o vôli a schopnosti sa dohodnúť                                                                      
„Predložené dielo síce nedokáže byť vo všetkých očiach dokonalé, no je životaschopné.“ Týmito slovami začal na konci januára starosta 
Lamača Peter Šramko sériu 40 rokovaní s vlastníkmi pozemkov v lokalite Zečák, ktorým mestská časť predložila návrh riešenia výstavby 
v tejto lokalite. 



Mesačník o živote v Lamači, 19. ročník 3

Lamačské ulice medzi najviac nehodové 
nepatrili                                                                                   

Bratislavská polícia vyhodnotila rok 2016 aj z po-
hľadu nehodovosti na cestách. Identifikovala 
teda aj ulice, na ktorých sa stalo v minulom roku 
v hlavnom meste najviac nehôd. Takýmito ulica-
mi sa stali Račianska, Vajnorská a Bajkalská ulica. 
Ani jedna z  lamačských komunikácií sa medzi 
dvadsiatku najnehodovejších úsekov nezaradi-
la. Podľa zistení polície boli najnehodovejšími 
úsekmi v Lamači Hodonínska ulica a Lamačská 
cesta, číslami však svoju informáciu nespresnila.
Celkovo však celý okres Bratislava IV, do ktorého 
patrí i Lamač, vykazoval v porovnaní s ostatný-
mi okresmi na území hlavného mesta menšiu 
nehodovosť. V  roku 2016 sa na území štvorky 
stalo celkovo 278 nehôd, menej zaznamenala 
polícia iba v  okrese Bratislava I, teda v  centre 
mesta (267 nehôd). No ani pri menšej nehodo-
vosti sa to nezaobišlo bez tragických následkov. 
„Pri nehodách v štvrtom bratislavskom okrese 
zomreli štyri osoby, osem účastníkov doprav-
ných nehôd bolo ťažko a 91 ľahko zranených,“ 
informovala hovorkyňa   Krajského riaditeľstva 
Policajného zboru v  Bratislave Lucia Mihalíko-
vá. V  Lamači k  smrteľným nehodám nedošlo. 
Jedna z nich sa síce stala na Lamačskej ceste, no 
v časti, ktorá katastrálne patrí Karlovej Vsi. Dve 
nehody, ktoré skončili smrťou, sa stali v Dúbrav-
ke (na Homolovej a Harmincovej ulici) a jedna 
v Devínskej Novej Vsi na Eisnerovej ulici.
Najčastejšou príčinou nehôd bol nedodržanie 
povinností vodiča (171 prípadov). Druhým 
najčastejším dôvodom   bola jazda pod vply-
vom alkoholu. Polícia zároveň zaznamenala 
výrazný nárast takýchto prípadov. „Riešili sme 
ich celkovo 26, o  16 viac ako v  roku 2015,“ 
uviedla Mihalíková. 
Dňom, v  ktorom došlo v  priebehu roka 2016 
k najväčšiemu počtu nehôd, bol v štvrtom brati-
slavskom okrese štvrtok. Naopak, v stredu, ktorá 
bola v rámci štatistík za celý Bratislavský kraj vy-
hodnotená ako vôbec najnehodovejší deň, bolo 
nehôd v bratislavskej štvorke najmenej.

Chrípka zatvorila MŠ                                                              

Nárast chrípkových ochorení ovplyvnil aj vyučo-
vanie v Lamači. Z dôvodu zvýšenej chorobnosti 
museli v  škôlke na Malokarpatskom námestí 
vyhlásiť tzv. chrípkové prázdniny v dňoch 1. -3. 
februára.

V roku 2016 sa narodilo 72 detí, ktorým rodičia 
zapísali trvalý pobyt v mestskej časti. Viac bolo 
chlapcov (42), ako dievčat (30). Najmenším 
Lamačankám dávali rodičia najčastejšie meno 
Júlia, najfrekventovanejším chlapčenským me-
nom bol Martin. Júlie sme mali tri, Martinov 
štyroch.
Lamač tak nekopíroval celoslovenské štatistiky, 
v  ktorých boli najfrekventovanejšími menami 
Ema, resp. Emma a Jakub. Je treba povedať, že 
meno Ema sa medzi bábätkami, ktoré boli pri-
hlásené na trvalý pobyt, vyskytlo dvakrát, rov-
nako ako napríklad Katarína, Viktória či Tamara. 
Za Martinom najviac bodovali Filip, Adam ale aj 
Sebastián a dokonca Hugo. Všetky tieto mená 

sa v  štatistike objavujú trikrát. Duch interna-
cionalizmu je cítiť aj v  Lamači, a  tak sa medzi 
menami detičiek objavili neslovenské mená, 
napríklad Scarlet, Zoe, Mia či Áron.

Medzi menami bodovali najviac Júlia a Martin                                                                                                                     

Mestská časť pravidelne víta nových občiankov, na stretnutí s nimi a ich rodičmi dostávajú 
malí Lamačania certifikát, potvrdzujúci Domovské právo.

Predmetom decembrového rokovania miest-
neho zastupiteľstva bola i otázka plnenia po-
vinností, vyplývajúcich zo zmluvy mestskej 
časti s dodávateľom tepla v Lamači – spoloč-
nosťou BES, s.r.o. Ide o zmluvu o dlhodobom 
prenájme, prevádzkovaní a  modernizácii te-
pelného hospodárstva v Lamači. Kontrolórka 
mestskej časti Zuzana Koreňová skontrolova-
la doklady, týkajúce sa zmluvy, ktoré má k dis-
pozícii mestská časť, na miestnom úrade. Po 

tejto kontrole skonštatovala, že pre dôslednú 
kontrolu plnenia zmluvných vzťahov je po-
trebná aj kontrola dokladov priamo u  spo-
ločnosti BES, s.r.o. Kontrolórka upozornila, 
že doteraz ešte nikdy nebola takáto kontrola 
vykonaná. „Mestská časť preto nedisponuje 
komplexnými informáciami,“ skonštatova-
la. Na základe tejto skutočnosti navrhla, aby 
takúto kontrolu vykonala komisia, zložená 
z poslancov miestneho zastupiteľstva, miest-

neho úradu, prípadne odborníkov na tepelné 
hospodárstvo. 
Poslanci na zastupiteľstve prijali uznese-
nie o  zriadení takejto komisie, zloženej zo 
všetkých poslancov MZ, kontrolórky mest-
skej časti, dvoch pracovníkov mestskej časti 
a dvoch zástupcov odbornej verejnosti.

Zuzana Koreňová, 
kontrolórka mestskej časti Bratislava-Lamač

Mestská časť vykoná kontrolu u dodávateľa tepla                                                                                                                                                                                                               

Každé dieťa musí mať rodný list. Ak sa dieťa 
narodí v Bratislave, rodič musí ísť na matriku 
príslušnej mestskej časti, kde sa dieťa narodi-
lo ( napríklad v prípade Kramárov na matriku 
mestskej časti Bratislava-Nové Mesto). Okrem 
originálu sa každý ďalší duplikát dá vytlačiť 
na matrikách v celej SR. Zmeny v tomto doku-
mente však môže vykonať len príslušná mat-
rika v mieste bydliska. Ak sa dieťa narodí v za-
hraničí, v mieste trvalého pobytu ho nemôžu 
nahlásiť skôr, kým nemá vybavený slovenský 
rodný list. A rodný list je vždy špecifický - pod-
ľa toho, z  akej krajiny pochádza. Preložiť ho 
môže len slovenský úradný prekladateľ. Oso-
bitná matrika v Bratislave, ako jediná v SR, má 
na vybavenie náležitostí lehotu až 90 dní.
Ak sa Lamačanke narodí dieťa kdekoľvek na 
Slovensku, príslušná matrika má oznamo-
vaciu povinnosť do miesta trvalého pobytu 
matky. Môže poslať aj oznámenie o narodení 

s údajmi o dieťatku. Inak je to však v prípade, 
keď sa dieťa narodí v zahraničí. Naše inštitúcie 
sa to nemajú ako dozvedieť. Povinnosťou ro-
diča je prísť túto skutočnosť osobne nahlásiť. 
Na internete sú tlačivá potrebné na zápis do 
osobitnej matriky. Matričný doklad z  cudzi-
ny musí byť v  niektorých prípadoch aposti-
lovaný alebo superlegalizovaný. V  prípade 
apostilácie vstupuje do hry ďalší úrad, ktorý 
overuje totožnosť, správnosť a podpisy mat-
rikárky alebo osoby, ktorá doklad vydala. Na-
príklad v prípade Českej republiky, Bulharska 
či Rakúska stačí iba doklad a preklad. Super-
legalizácia predstavuje aj osvedčenie minis-
terstvom zahraničných vecí. Ak sa napríklad 
niekto narodí v Thajsku, tento rodný list musí 
prejsť cez ich ministerstvo zahraničných vecí 
a naše veľvyslanectvo v Thajsku a každá táto 
inštitúcia naň musí dať pečiatku.

Na čo pri narodení dieťaťa nesmiete zabudnúť

V decembri a januári sa narodili                                                                 

31.12. 2016 Oliver Gono
  2.1.  Šimon Lulkovič
  9.1.  Viliam Svitok
16.1. Aurora Malerbová
20.1. Matej Srba
22.1. Viktória Rosová
23.1. Helena Marcineková
24.1. Adela Dargajová



Lamačan 2 / 20174

Veľmi pekné slávnostné podujatie pri príležitosti 25. 
výročia vzniku mestskej polície (MsP) sa uskutočnilo 
19.1.2017 v Zrkadlovej sieni Primaciálneho paláca. 
Gestori tohto podujatia boli primátor hlavného 
mesta Ivo Nesrovnal a náčelník Mestskej polície hl.
mesta SR Bratislavy Ivan Lechner. 
Som veľmi rada, že som sa mohla na tomto podujatí 
zúčastniť a podeliť sa teraz s vami, milí Lamačania. 
Príhovory, pekný program, zaujímavé filmové zábe-
ry z  práce mestskej polície, jej začiatky, problémy, 
činnosť až po súčasnosť.
Veď je to už 25 rokov, čo je mestská polícia súčas-
ťou nášho mesta Bratislavy. V tento významný deň 
sa oceňovali niektorí policajti, napr. tí, ktorí sú prís-
lušníkmi MsP od úplných začiatkov, alebo za mimo-
riadnu činnosť. Musím zdôrazniť, že som sa potešila 

a priam som bola hrdá, že medzi odmenenými boli 
aj dvaja Lamačania. Starší komisár František Hrá-
dek, ktorý je v mestskej polícii od úplného začiat-
ku. Bol zaradený do oddielu služobnej kynológie. 
V službe mu pomáhal jeho prvý pes - belgický ov-
čiak, ktorý sa volal Duran. Prešiel cez viaceré pracov-
né pozície, a tak sa jeho koníček, psíčkarenie – láska 
k zvieratám – stal jeho životnou prácou, s ktorou žije 
24 hodín denne. 
„Každý pes dokáže vycítiť vzťah psovoda k  nemu 
a za tento vzťah sa mu aj náležite odvďačí,“ povedal 
raz. Práca psovoda je o to náročnejšia, že okrem od-
bornej práce so psom vykonáva aj policajnú prácu 
tak, ako každý iný príslušník mestskej polície. 
Druhým vyznamenaným bola inšpektorka Blanka 
Gurová zo stanice jazdeckej polície a  kynológie. 

Pani Blanka sa tiež od malička venuje koňom. Aj 
profesijne je jazdec koní a ošetrovateľka. Patrí medzi 
tých šťastlivcov, ktorým sa splnil sen a  ktorí mohli 
spojiť svojho koníčka s povolaním. Kôň sa stal nie-
len jej pomocníkom v práci, ale aj priateľom. Sama 
prezradila, že „sú to jej druhé oči, uši, nohy, ktoré jej 
napomáhajú pri výkone služby“. 
Oboch odmenených poznáme nielen my dospelí, 
ale aj deti, pretože už niekoľko rokov chodia medzi 
nás a oboznamujú nás s ukážkami a svojou prácou. 
Napríklad nezabudnuteľné sú ich vystúpenia na 
Psej show, ktorú organizuje kultúrna komisia, alebo 
ukážky v škole. Za túto činnosť im aj touto cestou 
ĎAKUJEM. A za všetkých Lamačanov pripájam gra-
tuláciu k oceneniam a ešte jedno veľké ĎAKUJEM.

Marta Janyšková

Ocenenie pre mestských policajtov si prevzali i Lamačania                                                                                          

Nový rok 2017 sa rozbehol míľovými krokmi. Nezastavili ho ani mrazy, ani chrípky. Ani 
čítaníčka v knižnici sa nezastavili. Každý štvrtok v predpoludňajších hodinách organi-
zuje Kultúrna komisia MZ v spolupráci s knižnicou čítaníčka pre deti v predškolskom 
veku (škôlky), aj pre školákov (ZŠ). 26. 1. prišli do knižnice deti z MŠ na Heyrovského uli-
ci, skupina Zvončeky. 21 detí sa započúvalo do krásnej rozprávky Dunajská kráľovná od 
spisovateľky Márie Ďuríčkovej. Túto rozprávku majú deti veľmi rady, lebo je inscenova-
ná. To znamená, že postava z rozprávky, rusalka Rosava príde na koniec čítania pozdra-
viť deti v  krásnom dobovom kostýme. (Rusalky sú nesmrteľné!). Potom sa spoločne 
rozprávame, spievame, pasujeme deti za čitateľov lamačskej knižnice. Deti všeobecne 
veľmi dobre reagujú a  tešia sa na ďalšie čítaníčko. To platí aj pre skupinu Zvončeky. 
Poslednýkrát bola oblečená v kostýme Rosavy naša knihovníčka p. Barbora Pokojná. 
Od 1. 2. 2017 máme novú knihovníčku p. Miladu Weber.
Tak dovidenia v knižnici, deti, tešíme sa na Vás.

Alena Bernátová, 
členka Kultúrnej komisie MZ

Čo nového v knižnici?                                                                                                                                    

Blanka Gurová (v pozadí) pri odovzdávaní ocenení...

 ...a pri plnení si služobných povinností

Primátor Bratislavy sa osobne 
poďakoval aj F. Hrádkovi
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Divadielko prinieslo Zimnú rozprávku                                                                                                                                                                                                                                        

Tretiu januárovú nedeľu kultúrna komisia odštartovala pravidelné 
detské bábkové divadelné predstavenia v tomto roku. Malí Lamača-
nia v sprievode svojich rodičov a starých rodičov netrpezlivo očakáva-
li vo vestibule kina na predstavenie divadielka Pod hríbikom - Zimná 
rozprávka. Vonku bola zima a všade sneh. Deti zvierali v rukách svoje 
obľúbené plyšové hračky, akoby sa zohrievali. Vraj to boli darčeky od 
Ježiška. Ujo Hoblina sa popri divadle s deťmi pobavil aj na témy zvie-
ratká v zime, stratená rukavička, ako pečie babička atď... Odmenených 
bolo šesť detí za výtvarný prejav a piati výhercovia v tombole. Detské 
kresby sú vystavené v kine. Po záverečnom spoločnom fotografovaní 
niektoré rozšantené deti ani nechceli ísť domov a najradšej by ostali 
na javisku v teplúčku tancovať.
Bola veľmi dobrá nálada, výborné deti a vonku pekný, zasnežený deň. 
Milé naše najmenšie ratolesti, pozývame Vás na ďalšie bábkové pred-
stavenie. 19. februára príde známe Stražanovo divadielko s  hrou 
Aladinova lampa. Už sa na Vás tešíme.

Marta JanyškováFOTO: A. Kvasnička

Jednou z  mimoriadne výrazných historických 
osobností Lamača je roľnícky tribún, dlhoročný 
politický väzeň a člen Konfederácie politických 
väzňov Slovenska Valent Matrka (13. 2. 1907 – 
6. 11. 1980). Pochádzal z chudobnej maloroľníc-
kej rodiny. Jeho otec trikrát odišiel za prácou do 
Ameriky, aby za zarobené peniaze mohol pri-
kúpiť ďalší kúsok poľa. Bol hrdým príslušníkom 
roľníckeho stavu. Chcel hospodáriť na svojom, 
a  tak, aby čestne uživil svoju rodinu. Okrem 
zarobených peňazí vždy priniesol spoza mora 
i nové skúsenosti. Chcel hospodáriť čoraz lep-
šie a dosahovať tak vyššiu a kvalitnejšiu úrodu. 
Svoju príslušnosť k  rodnej zemi a  svoju lásku 
k pôde nebol ochotný vymeniť za nič na svete. 
Spoluobčania ho poznali ako veľmi pracovité-
ho, čestného a hlboko veriaceho človeka. Tieto 
vlastnosti v  plnej miere zdedil po ňom i  jeho 
jediný syn Valent Matrka. 
Už v detstve sa prejavil ako inteligentný mladý 
muž. Študoval na reálnom gymnáziu v Bratisla-
ve, avšak ako štrnásťročný musel kvôli otcovej 
smrti zo školy odísť a  obhospodarovať spolu 
s matkou zdedené polia. Hnaný túžbou po vzde-
lávaní však každú voľnú chvíľu strávil pri knihách. 
Po čase sa oňho ako o úspešného roľníka začala 
zaujímať vtedy vládnuca Agrárna strana a  po-

zvala ho do svojich radov. Už v  roku 1939 ako 
32-ročný bol zvolený za lamačského richtára 
a v tomto roku založil aj Lesnú spoločnosť v La-
mači. Stal sa vtedy najmladším richtárom zvole-
ným v priamych voľbách. 
Počas obdobia Slovenského štátu (1939 – 1945) 
však strana zanikla a  vo funkcii ho nahradil 
vládny komisár. Po skončení II. svetovej vojny 
sa Valent Matrka v rokoch 1945 –1946 opäť stal 
predsedom Národného výboru a  vo voľbách 
v  máji 1946 bol zvolený za poslanca Národné-
ho zhromaždenia v Prahe ako zástupca roľníkov 
a kandidát Demokratickej strany za bratislavský 
volebný kraj. Medzi občanmi bol považovaný za 
skutočného tribúna roľníkov na Záhorí, bol ob-
ľúbeným rečníkom, schopným organizátorom 
a  zakladateľom miestnych organizácií v  celom 
Bratislavskom kraji. Po komunistickom prevrate 
v roku 1948 odmietol ponuku pokračovať v prá-
ci v  Strane obrody, ktorá sa stala nástupkyňou 
Demokratickej strany v  systéme komunistickej 
štátnej moci. Následne na to bol vylúčený z par-
lamentu a už v októbri roku 1948 bol zaradený 
do tábora nútených prác v  Novákoch. Počas 
rokov 1949 – 1950 ho niekoľkokrát vzali do vy-
šetrovacej väzby a napokon 11. 5. 1950 odsúdili 
na štyri roky väzenia. Napriek fyzickému i  psy-
chickému týraniu vyšetrovateľmi ŠtB sa súdu 
nepodarilo dokázať jeho vinu. Odsúdili ho však, 
lebo sa trestných činov dopustil ako čelný pred-
staviteľ Demokratickej strany (citované z  roz-
sudku). Po odvolaní sa prokurátora i samotného 
Valenta Matrku mu Najvyšší súd trest ešte zvýšil 
na 8 rokov. Z  toho si odpykal vo väzení a v  já-
chymovských koncentračných táboroch sedem 
rokov a  sedemnásť dní. Doma na neho čakali 
manželka s troma nezaopatrenými deťmi – pät-
násťročnou Matildou a  päťročnými dvojičkami 
Evkou a Valentom a stará mama – vdova. Po zha-
baní majetku na ich pleciach zostal ako breme-

no rozostavaný dom. Až Krajský súd v Bratislave 
Valenta Matrku 4. 3. 1968 spod obžaloby v celom 
rozsahu oslobodil. Po prepustení z väzenia a ná-
vrate domov v roku 1957 rýchlo pochopil, ako sa 
zmenila doba i ľudia. Sklamanie kedysi sebave-
domého roľníka bolo veľké. 
Poľnohospodárske družstvo, založené v  obci 
v roku 1952, nefungovalo a bolo v úpadku. Štát-
na moc prikázala Valentovi Matrkovi pracovať 
na JRD v  obci v  robotníckej funkcii. Postupne 
však prešiel všetkými pracoviskami, rastlinnou 
i živočíšnou výrobou, ako aj prácou v stredisku 
dopravy a  mechanizácie. Napriek dlhoročné-
mu väzneniu bol zdravý, silný a ako vždy v prá-
ci usilovný. Po dlhých rokoch neúspechov vzali 
sami členovia družstva jeho osud do vlastných 
rúk a v roku 1965 si za predsedu zvolili Valenta 
Matrku. JRD Lamač začalo prosperovať a po čase 
patrilo k  najlepším v  kraji. V  roku 1974 prišlo 
k zlúčeniu troch susedných družstiev – Devínskej 
Novej Vsi, Lamača a Záhorskej Bystrice do jedné-
ho družstva Devín. Hospodársky dvor v Lamači 
viedol vtedy už 67-ročný Valent Matrka až do 
svojej smrti. Priamo pri práci na hospodárskom 
dvore, ktorý inak stál na jeho bývalom pozemku, 
utrpel mozgovú príhodu a po štyroch týždňoch 
v  nedožitých 74 rokoch zomrel v  nemocnici 
v Bratislave.

Juraj Hradský

110. výročie narodenia Valentína Matrku                                                                                               
Presne 13.februára si pripomenieme 110. výročie narodenia významného rodáka, poslanca 
Národného zhromaždenia v Prahe, člena Konfederácie politických väzňov Slovenska, a tiež 
niekdajšieho richtára Lamača Valentína Matrku. Najdôležitejšie momenty jeho života 
pripomenul i spisovateľ Juraj Hradský v knihe Lamač (Blumenau).

Po V. Matrkovi je 
pomenovaná aj 

ulica na rozhraní 
Lamača a Dúbravky

Osobnosť V. Matrku 
pripomína pamätná tabuľa 

na Vrančovičovej ulici.
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Prelom rokov patril v  lamačskej IceArene Vianoč-
nému turnaju BSK, na ktorom sa zúčastnilo deväť 
amatérskych tímov. Po bojoch v  semifinálových 
skupinách, ktoré sa odohrali ešte v decembri mi-
nulého roka, sa v  prvú januárovú sobotu uskutoč-
nil finálový zápas dvoch najlepších tímov turnaja. 
O celkové prvenstvo si zahrali mužstvá Black Boys 
a Star team, ktoré vo svojich skupinách ani raz ne-
zaváhali. Finálový duel bol od úvodného hvizdu 

bojom o každý puk. Priebeh bol počas celého zá-
pasu vyrovnaný. Úvodný gól strelil tím Black Boys, 
no Star Team veľmi rýchlo našiel odpoveď a  vy-
rovnal. V 21. minúte sa vedenia ujali „hviezdy“, no 
o deväť minút bol výsledok opäť nerozhodný. Dve 
minúty pred záverečným hvizdom zápasu, ktorý sa 
hral na 2 x 25 minút, vsietil tím Black Boys víťazný 
tretí gól a rozhodol tak o svojom víťazstve v turnaji.

Renáta Chorvátová

Na Boroch začali stavať prvých deväť bytových 
domov projektu Bory Bývanie. Investičná skupina 
Penta stále ráta aj s  výstavbou desiateho bytové-
ho domu, sčasti zasahujúceho na pozemok, ktorý 
je predmetom reštitučného nároku. „S posledným 
desiatym bytovým domom stále rátame. Ak sa nám 
nepodarí získať právny vzťah k parcele, ktorá ho za-
sahuje, projekt upravíme tak, aby zástavba na danej 
parcele nestála,“ uviedol pre TASR hovorca develo-
pera Gabriel Tóth.
Dotknutý pozemok má Penta v  spoluvlastníctve 
s  mestskou časťou Bratislava-Lamač. Samosprávu 
v minulom roku požiadala o predaj jej spoluvlast-
níckeho podielu. Poslanci mestskej časti najskôr 
predaj v  júni 2016 odsúhlasili, na začiatku augus-
ta však svoje rozhodnutie revidovali a  uznesenie 

o prevode spoluvlastníckeho podielu z júna zrušili. 
Dôvodom bola dodatočná informácia o  žalobe, 
ktorou sa vlastníctva a reštitučného nároku na po-
zemok domáha dedička po pôvodnom vlastníkovi 
pozemku. Tá mestskú časť zároveň vyzvala, aby sa 
zdržala akýchkoľvek manipulácií s pozemkom. De-
veloper je presvedčený, že súdny spor je iniciovaný 
účelovo a  na daný pozemok sa reštitučný nárok 
vzťahovať nemôže. Odvoláva sa pritom na rozhod-
nutie Obvodného pozemkového úradu v Bratislave 
z roku 2005, ktorý dedičke priznal náhradu v podo-
be iného pozemku, prípadne finančnej kompen-
zácie. Proti odpredaju sa postavili aj aktivisti, ktorí 
poukazovali na to, že znalcom stanovená cena bola 
stanovená ako cena za ornú pôdu, hoci sa má v da-
nej lokalite stavať, a preto je neprimerane nízka. 

Víťazom Vianočného turnaja BSK 2016 sa stal tím BLACK BOYS                                                                 

V prvej etape Bory Bývanie sa stále ráta s desiatkou bytových domov                                           

Mestskí poslanci rozhodnú o hazarde                   

Poslanci Bratislavy budú 16. februára rozhodovať 
o tom, či hazard v Bratislave dostane stopku. Pri-
jímať budú všeobecne záväzné nariadenie o zá-
kaze hazardu na území hlavného mesta tak, ako 
to požaduje petícia, ktorá má 98.118 verifikova-
ných signatárov. Počet podpisov spĺňa zákonné 
15-percentné kvórum, na základe ktorého taká-
to petícia oprávňuje zastupiteľstvo rokovať o pri-
jatí všeobecne záväzného nariadenia o  zákaze 
hazardu. Poslanci pri prijímaní smernice budú 
vychádzať z novelizovaného zákona o hazarde, 
ktoré stanovuje miesta, na ktorých môžu byť 
prevádzky herní – hotely, penzióny, objekty pre 
kultúrne účely, obchodné centrá i bytové domy. 
Teoreticky je možné, že v určitých typoch zaria-
dení môžu herne poslanci svojím rozhodnutím 
ponechať. Primátor Ivo Nesrovnal už deklaroval, 
že poslancom predloží návrh na celoplošný zá-
kaz. A v takomto znení je pripravený návrh VZN.
Podľa novely zákona o  hazarde už nebude 
možné prevádzkovať hracie automaty, rule-
ty či videohry v  krčmách a  pohostinstvách, 
prevádzkovatelia ich budú musieť v priebehu 
tohto roka presunúť do zákonom povolených 
miest pre prevádzkovanie herní. Zároveň sa 
zvýši minimálny počet zariadení na prevádz-
kovanie hazardných hier, ktoré môžu byť 
v herni z 5 na 12 kusov, čo by malo tiež prispieť 
k zníženiu počtu prevádzok. 
Zmena nastane aj v  propagovaní herní, kon-
krétne od apríla tohto roka bude zakázané 
označovanie herne reklamou, ktorá by upo-
zorňovala na jej existenciu a nabádala k hraniu. 
Novela zavádza od začiatku tohto roka zákaz 
vstupu do herní osobám mladším ako 18 rokov, 
od roku 2019 bude vstup zakázaný aj poberate-
ľom sociálnych dávok i patologickým hráčom.

V hlasovaní Občianskeho rozpočtu bol  
i cyklochodník                                                                                          

Bratislavčania mohli aj v  tomto roku hlaso-
vaním v  priebehu januára spolurozhodnúť 
o  tom, na čo budú smerovať peniaze v  rámci 
tzv. Občianskeho rozpočtu 2017. V  jednej zo 
štyroch kategórií - DOPRAVA, CESTY, CHODNÍ-
KY A CYKLOCHODNÍKY bolo možné hlasovať za 
cyklopruh Hodonínska - vyznačenie cyklopru-
hu pozdĺž cesty od kruhového objazdu pri pre-
dajni Peugeot na Hodonínskej ulici po kruhový 
objazd v  Záhorskej Bystrici, čo by umožnilo 
prepojenie cyklotrasy R12 Lamačská magistrá-
la s cyklotrasou Spojka pri Vápenickom potoku 
a Marianskou cyklocestou. Výsledky hlasovania 
zverejnili po uzávierke tohto čísla.

Hľadáme pre našich klientov 
nehnuteľnosti v Lamači 
na predaj a prenájom.

Mgr. Zuzana Búliková, 0948 25 00 34, 
z.bulikova@brsreality.sk 
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V  priebehu minulého roka bola mestská časť 
úspešná vo viacerých výzvach, ktoré vyhlaso-
vali jednotlivé ministerské rezorty. Tak, ako sme 
spomínali v minulých číslach Lamačana, získali 
sme dotáciu z  Ministerstva školstva, vedy, vý-
skumu a športu SR na rekonštrukciu sociálnych 
zariadení v  základnej škole. Okrem získania 
týchto finančných prostriedkov sme boli úspeš-
ní pri podávaní žiadosti na Ministerstvo práce, 
sociálnych vecí a rodiny SR, kde sme získali do-
táciu vo výške 11.000 eur na kúpu automobilu 
so špeciálnou izotermickou úpravou na rozvoz 
stravy ako doplnok poskytovania opatrovateľ-
skej služby (viď obrázok). Auto bolo vybrané ve-
rejným obstarávaním a  už koncom decembra 
bolo uvedené do prevádzky. Našim cieľom je 
poskytovať stravovanie občanom s  dlhodobo 
nepriaznivým zdravotným stavom a tiež vyšším 
vekom priamo do domácností a  tak zabezpe-
čiť zlepšenie dostupnosti tejto služby v  priro-
dzenom rodinnom prostredí. Veríme, že touto 
službou opätovne zvýšime kvalitu a  efektivitu 
našej terénnej sociálnej služby. Bližšie informá-
cie, ako si zabezpečiť túto službu poskytovanú 
mestskou časťou získate na miestnom úrade - 
referáte sociálnych služieb. 

Projekt bol finančne podporený 
Ministerstvom práce, sociálnych 
vecí a rodiny Slovenskej republiky

Ďalšou veľmi významnou dotáciou, ktorá po-
mohla mestskej časti rozšíriť kamerový sys-
tém v našom katastrálnom území a materiál-
ne vybaviť občiansku hliadku Lamačské oko 
bola finančná podpora z Ministerstva vnútra 
SR. V rámci výzvy sme pre mestskú časť zís-
kali spolu 6 000 eur, z čoho 3 000 eur bolo 
použitých na vybavenie hliadky a 3 000 eur  
na zakúpenie kamery, ktorá monitoruje 
čiastočne priestranstvo na Malokarpatskom 
námestí a  okolie základnej školy. Kamera je 
vyvedená na centrálu MsP - operačné pra-
covisko na Gunduličovej ul. a  umožňuje 
monitorovanie stavu verejného poriadku 
a  zefektívňuje operatívne zásahy MsP. Slúži 
i  ako objektívny nástroj pri odhaľovaní pre-
javov vandalizmu a znečisťovania verejných 
priestranstiev. Dôležitým prvkom je i jej pre-
ventívny charakter. 
Občianska hliadka Lamačské oko začala svo-
ju činnosť vykonávať od apríla 2016 v  dvoj-
člennej zostave. Postupne jej bola zabezpe-
čená kompletná výstroj pre výkon. Hliadka 
má určený rozpis služieb a  určené lokality 
monitoringu. Pred nástupom do služby a po 
jej ukončení sa zapisujú do evidencie do-
chádzky. Činnosť je zameraná predovšetkým 
na monitoring ochrany majetku pred vanda-
lizmom, porušovaním verejného poriadku, 
znečisťovaním verejných priestranstiev, po-

škodzovaním verejnoprospešných zariadení, 
verejnej zelene. Dôraz je kladený na činnosť 
smerujúcu k priamemu kontaktu s občanmi. 

Projekt bol finančne podporený 
Ministerstvom vnútra Slovenskej 
republiky

Na záver by sme radi touto cestou poďako-
vali MPSVaR SR a tiež MV SR za ich finanč-
nú podporu, ktorou sme opätovne mohli 
zabezpečiť rozšírenie našich služieb po-
skytovaných pre občanov našej mestskej 
časti. 

Michaela Kövári Mrázová, 
prednostka MČ Bratislava-Lamač

Radi by sme vás informovali, že mestská časť 
Bratislava – Lamač podala žiadosť o finančnú 
dotáciu z Bratislavského samosprávneho kraja 
(BSK) na realizáciu projektu: „Zveľadenie od-
dychovej zóny na Planírke pri Rozálke“.
Vďaka finančnej dotácii Bratislavského samo-
správneho kraja získala mestská časť finančné 
prostriedky vo výške 2 500 eur, ktoré boli po-
užité na kúpu a osadenie troch hracích prvkov 
do parčíka pod Rozálkou. Celkové náklady 
spojené s  realizáciou projektu predstavovali 
sumu 2908,56 eur. Z tejto sumy predstavovala 
spoluúčasť mestskej časti sumu 408,56 eur.
Mestská časť Bratislava – Lamač má ako jednu 
z  hlavných priorít územný a  športový rozvoj 

mestskej časti. V lokalite na Planírke pri Rozál-
skej kaplnke prebieha od r. 2004 budovanie 
oddychovej zóny pre obyvateľov Lamača, ako 
aj pre jeho návštevníkov. 
Cieľom tohto projektu bolo vytvoriť spoloč-
né bezpečné stretnutia detí, ktoré budú viesť 
k ich fyzickému i mentálnemu vývoju. Deti sa 
tu môžu vzájomne spoznávať a učiť sa sociali-
zácii. Zároveň tento vyhradený priestor posky-
tuje dospelým možnosť spoločenského stretá-
vania, spoznávania a oddychu v tieni stromov 
s pohľadom na Rozálsku kaplnku.
Mestská časť Bratislava – Lamač ďakuje 
Bratislavskému samosprávnemu kraju za 
finančnú pomoc, ktorú môžu oceniť nielen 
dospelí, ale hlavne naše deti. 

Svetlana Maňová

Dotácie, ktoré nám pomohli zlepšiť služby v Lamači                                                                                            

BSK pomohol zveľadiť detské ihrisko                                                                                                                            

NEPOSLUŠNÍKA
STRETNI

NAŽ IVO
11.2.2017
10:00 - 19:00

 V BORY MALL

www.detskyfest.sk
Facebook.com/Telekom Detský festival
www.detskyfest.sk
Facebook.com/Telekom Detský festival

SvetBedničiek
Farmárske produkty až k Vám domov

GENERÁLNY PARTNER

PARTNERI

ORGANIZÁTORIHLAVNÍ PARTNERI AUTO-MOTO PARTNEREXKLUZÍVNY PARTNER 
POHODLIA
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Jubilanti vo februári                                         

Rehák Alexander 99
Baník Rudolf 97
Bystrický Drahotín 96
Hornová Ernestína 95
Madáková Valéria 94
Kralovičová Janka 93
Miháliková Mária 92
Lošonská Valeria 92
Bátovský Ján 91
Gronský Karol 91
Jenčová Magdaléna 91
Velgosová Zora 90
Kúdelová Matilda 89
Lukáčová Viera 89
Smolinská Irena 88
Hamarová Helena 88
Petrovičová Irena 88
Petrášová Anna 88
Královičová Janka 87
Fedorovová Štefana 86
Kohútová Margita 85
Pazderová Zuzana 85
Habovčíková Anna 85
Futrošová Emília 85
Kunt Jaroslav 80
Fridrich Jaromír 80
Demitrovičová Eva 80
Hurbaničová Oľga 80
Cibulková Viera 80
Zodl Pavel 75
Schwarzová Veronika 75
Vojtechová Mária 75
Povinec Pavol 75
Fridová Júlia 75 
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Miestna knižnica, Heyrovského 2                                                                   

Knihovník: Milada Weber
Kontakt: kniznica@lamac.sk
tel. 02/ 64 78 97 37

Otváracie hodiny
Pondelok, streda 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

• Vodoinštalácie a údržba – Ján Polák  
0905 627 321

• Opravujem, upravujem odevy, vyšívam. 
0902 717 517 

• Predám 3-izbový byt na Bakošovej za 
126.500 eur. 0905 584 233

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905 222 966 

• Zubná ambulancia – Kramáre – príjem 
nových pacientov. 0905 662 407. Stromová 
16, parkovisko pred ambulanciou. 

• Voda, maľovky, podlahy, montáž a opravy, 
aj cez víkend. 0905 429 097

• Predám záhradu s chatkou. 0915 738 952
• Hľadáme pani/študentku na pomoc pri 

občasnom strážení dieťaťa (3 roky), platba 
za hodinu 5 eur.  
Kontakt: Zuzana 0905 742 751

• Mäsovýroba  ILAVSKÝ hľadá do svojej 
predajne v Bratislave-Lamač predavačku. 
Bližšie informácie o pracovnej pozícii 
získate na tel.čísle: 0918/ 622 660

Inzercia                                                                                                  

Kultúrna komisia MZ pozýva                                          

14.2. o 10.30 h Otvorenie výstavy – 25. 
výročie MsP – kino Lamač
Výstava bude otvorená od utorka do nedele 
v čase 16.00 -18.00 h
14.2. o 17.00 h Valentínsky večer – film: 
Pohľad na lásku – kino Lamač
19.2. o 11.00 h Divadielko pre deti – Aladi-
nova lampa – kino Lamač 
25.2. o 19.00 h – Fašiangová zábava – 
reštaurácia Trojka

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                         
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 02/64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Piatok 07:30 – 12:00 

PODATEľňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 

STAVEBNÝ ÚRAD
Pondelok  07:30 -12:00 13:00-17.00
Streda 07:30 -12:00 13:00-17.00

11.2. 24 TÝŽDŇOV 18.00 h 2,50 €
12.2. BOCIANY 15.30 h 3,00 €
12.2. POSLEDNÝ KRÁĽ  18.00 h 2,50 €
25.2. JA, DANIEL BLAKE  18.00 h 2,50 €
26.2. ODYSEA 18.00 h 2,50 €

Program kina na február 2017                               

Ohlasovňa pobytov                                                              

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť trvalý 
a prechodný pobyt.

Stránkové hodiny
Pondelok  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Streda  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h

Kontakty: zelenakova@lamac.sk, tel. 02/647 
800 65, 02/647 815 81

Program JDS BA-Lamač                                             
15.02. 14.00 h téma: mimozemšťan
22.02. 15.00 h Výročná členská schôdza, 
v Spoločenskom centre na Malokarpatskom 
nám.
01.03. 14.00 h téma: Ján Hollý
08.03. 14.00 h téma: MDŽ
Pozývame našich členov na stretnutia a tiež 
privítame aj nových členov, príďte medzi nás. 

Výbor JDS BA-Lamač

Oznam
Lamačanov, ktorí si neželajú, aby ich meno 
bolo uverejnené v rubrike Jubilanti, zdvo-
rilo žiadame, aby na to vopred upozornili 
zodpovedného pracovníka na miestnom 
úrade. Ďakujeme.

Program RC Obláčik na február 2017                

Prázdniny v Obláčiku od  20.2. do 24.2.2017

Pondelok
09.30 – 10.15 Prvé hudobné krôčky (VH)  

od 1,5 - 3 r., KURZ
19.00 – 20.30 Brušné tance s Líviou (VH)

Utorok
10.00 – 11.30 Bábätkovo (VH) od 0 – 1,5 r.
17.00 – 18.00 Dance & play (VH) od 2,5 - 6 r., 

KURZ
19.00 – 20.00 Brušné tance s Katkou (VH)

Streda
09.00 – 10.45 Folklórik (VH) od 1,5 - 3 r., KURZ
16.00 – 17.40 ľudovienka (VH) od 3 - 6 r., KURZ
19.00 – 20.00 Zumba pre dospelých (VH)

Štvrtok
09.30 – 10.30 Montessori hernička (VH)  

od 1, 5 - 6 r.
17.00 – 18.00 Zumba pre deti (VH) od 4 - 6 r., 

KURZ
Piatok
09.30 – 11.30 Herňa (VH)

Podrobnosti o  jednotlivých kurzoch, ako aj kon-
takt na lektorky, u ktorých sa môžete prihlásiť náj-
dete na našom webe: www.oblacik.sk

Podujatia v RC Obláčik
SOBOTA 11. 2. o 9.00 Príprava na dojčenie 
pre tehotné prihlasovanie na:  
natalislivkova@gmail.com 
SOBOTA 11. 2. o 16.00 Karneval 
prihlasovanie na: info@oblacik.sk
STREDA 15.2. o 11.00 Podporná skupina 
nosenia Téma: Obliekanie pri nosení, dieťa aj 
rodič + pride Lienočka ( www.lienocka.sk )
ŠTVRTOK 16.2. o 18.00 Efektívne 
rodičovstvo, Klub – pre absolventov 
kurzu Téma: Povzbudzovanie: priama 
cesta k sebaistote, sebadôvere a sebaúcte. 
prihlasovanie na: martina.vagacova@gmail.com 
PONDELOK 27.2. o 10.30 Poradňa 
prirodzenej starostlivosti Téma: Hygienické 
návyky detí prihlasovanie na: bolekova.
poradna@gmail.com alebo sms na 0903 302 306
Zmena programu vyhradená / viac informácií 
a prihlášky na www.oblacik.sk

V Lamači hľadáme „gazdu“ na prácu na 
súkromnom dvore s domácimi zvieratami 

(1 kôň, 1 kravička, 2 kozy, 4 ovce). 
Najlepšie niekto v nižšom dôchodkovom 
veku, prípadne niekto, kto je tesne pred 
dôchodkom. Vzťah ku kutilstvu, k práci 

s drevom a záhradkárčeniu vítaný. 
Informácie na tel.: 0903 241 111.


